

# Usah taasub ramalan hari kiamat, Muslim kena istiqamah beramal

Umat Islam jangan percaya momokan tarikh tidak betul sehingga menimbulkan kebimbangan

Oleh Abnor Hamizam Abd Manap  
bhagama@bh.com.my

**Kedatangan** hari kiamat itu pasti berdasarkan al-Quran dan hadis Rasulullah SAW. Akan tetapi taasub kepada bilakah waktu berlaku kiamat dengan mengaitkannya kepada ramalan cuaca melanda dunia boleh dianggap keterlaluan.

Terbaharu, ada pihak mengaitkan kiamat bakal berlaku tidak lama lagi susulan ramalan berlaku kemarau serius pada 2025 hingga 2035 dan sebahagian besar Pantai Barat Semenanjung tenggelam pada 2050.

Dalam hadl ini, umat Islam perlu berpegang teguh pada qada dan qadar Allah SWT, yang Maha Kuasa menentukan sesuatu kejadian termasuk bila akan terjadi hari kiamat.

Namun, Islam tidak menolak mentah-mentah sebarang ramalan atau jangkaan dikaji cerdik pandai dalam bidang masing-masing memandangkan ia adalah kepakaran dan ilmu dipelajari, sesuai kehendak Islam mahu umatnya menuntut ilmu.

Pensyarah Wacana Aqidah, Fiqh dan I'jaz al-Quran, Universiti Putra Malaysia (UPM), Prof Madya Dr Mohd Sukki Othman berkata, Islam terbuka dengan semua ramalan dilakukan pakar seperti cuaca, gempa bumi dan sebagainya.

Ramalan tidak menjadi masalah kepada umat Islam katanya, namun apabila ramalan itu dipesong segelintir pihak kononnya ketika ini dunia berada pada akhir zaman, maka ia harus dinilai semula dari sudut agama.

"Sebagai contoh, pernah diramalkan matahari akan terbit dari Barat pada 2015 selain beberapa ramalan bumi bergerak lebih pantas pada 2014, namun sehingga hari ini tiada apa pun berlaku.

"Apabila disebut akhir zaman, ramai beranggapan akan lahir Imam Mahdi dan dajal. Inilah sebenarnya isu perlu diberi perhatian umat Islam," katanya.

Mohd Sukki berkata, dalam isu ramalan kemarau serius dan kaitan dengan kiamat, ia ia bukan

sahaja berlaku di Malaysia tetapi di seluruh dunia namun apabila kemarau panjang berlaku di negara ini, ia dikaitkan pula kemunculan dajal.

Jelasnya, mengaitkan kemunculan dajal dengan ramalan kemarau serius pada 2025 sehingga 2030 di negara ini sebelum disusuli banjir tidak bertepatan dengan hadis sahih Nabi SAW.

Katanya, ia berdasarkan hadis Nabi SAW bermaksud: "Sesungguhnya sebelum keluar dajal, terdapat tiga tahun yang sukar, manusia akan ditimpa dengan kelaparan hebat". (HR Ibnu Majah)

Katanya, hadis itu menjelaskan akan berlaku kemarau selama tiga tahun iaitu pada tahun pertama tiada hujan pada kadar satu pertiga, tahun kedua pula tiada hujan sehingga dua pertiga dan tahun ketiga langsung tiada hujan.

"Namun apabila berlaku kemarau di Malaysia dan terus dikaitkan dengan kemunculan dajal dan kiamat, itu tidak betul.

"Banyak lagi negara lain mengalami kemarau sepanjang tahun, adakah dajal akan muncul di negara itu. Dajal tidak akan muncul di negara ini sebaliknya di negara Asia Barat seperti mana hadis daripada Saidina Abu Bakar As-Siddiq RA riwayat Tirmizi: "Bermula dajal itu akan keluar di bumi sebelah timur dipanggil sebagai Khurasan".

"Disebabkan itu apabila kita berbicara mengenai peristiwa akhir zaman ini, kita meyakini apa yang

Nabi SAW sebut itu akan berlaku, Imam Mahdi dan dajal akan berlaku namun kesilapan kita apabila meletakkan tarikh dan tahun tertentu terutama apabila sesuatu ramalan kejadian fenomena alam dikeluarkan.

"Ia sesuatu yang salah kerana Nabi SAW tidak pernah mengajar umatnya begitu, malah Baginda juga tidak tahu tahun kelahiran Imam Mahdi serta kemunculan dajal disebabkan hanya Allah sahaja mengetahui," katanya.

#### Banyakkan amalan soleh

Mohd Sukki berkata, apa yang dinyatakan Nabi Muhammad SAW mengenai kiamat dan akhir zaman ialah 'ad-Dukhan', dajal, dabbah, terbitnya matahari di sebelah barat, turunnya Nabi Isa, muncul Yakjuj dan Makjuj serta tiga gerhana iaitu satu di timur, barat dan satu lagi di rantau atau jazirah Arab.

"Seterusnya, yang terakhir adalah keluarnya api dari Yaman yang menghalau manusia ke mahsyar mereka".

Katanya, Baginda sendiri tidak tahu tarikh sebenar kiamat sebaliknya hanya memberi tanda-tanda sahaja.

"Malangnya umat Islam hari ini begitu mudah menetapkan tarikh kiamat berdasarkan sesuatu kejadian. Jika kita mahu bercerita mengenai kejadian fenomena alam, ia tidak ada masalah, namun jangan ditokok tambah mengaitkannya dengan perkara hanya Allah sahaja mengetahui," katanya.

Beliau berkata, sebelum kedatangan dajal dan Imam Mahdi,

banyak tanda belum berlaku, justeru umat Islam tidak perlu menetapkan tahun tertentu bagi menggambarkan kemunculan dajal, Imam Mahdi dan lain-lain lagi.

"Analoginya ialah kita semua pasti akan mati tapi kita tidak mengetahui bilakah waktunya, cuma kita hendaklah mempersiapkan diri dengan amalan soleh untuk menghadapi kematian.

"Begitulah maklumat peristiwa akhir zaman berdasarkan hadis dan al-Quran, ia tetap akan berlaku sebagaimana dinyatakan Nabi SAW. Kita tidak disuruh mencari waktu bilakah ia akan berlaku sebaliknya sentiasa mempersiapkan diri dengan melakukan amalan soleh.

"Kita perlu membuat persediaan dan persiapan dengan melakukan banyak amalan soleh, bukan terus dimomokkan dengan tarikh tidak betul sehingga menimbulkan kebimbangan ramai sedangkan hakikatnya kita sendiri tidak tahu bila kita akan mati," katanya.

Katanya, umat Islam perlu menghayati firman Allah SWT bermaksud: "Mereka bertanya kepadamu (wahai Muhammad) mengenai hari kiamat, bilakah masa datangnya?. Katakan, sesungguhnya pengetahuan mengenainya hanya ada di sisi Tuhanku, tidak ada sesiapa pun dapat menerangkan kedatangannya pada waktunya melainkan Dia. (Huru-hara) hari kiamat itu amatlah berat (menggerunkan makhluk) di langit dan di bumi. Ia tidak datang kepada kamu melainkan secara mengejut. Mereka bertanya kepadamu seolah-olah engkau sedia mengetahuinya. Katakanlah, sesungguhnya pengetahuan mengenai hari kiamat itu di sisi Allah, tetapi kebanyakan manusia tidak mengetahui". (Surah al-A'raf, ayat 187)

Apabila berlaku kemarau di Malaysia dan terus dikaitkan dengan kemunculan dajal dan kiamat, itu tidak betul. (Foto hiasan)



“**Jika kita mahu bercerita mengenai kejadian fenomena alam, ia tidak ada masalah, namun jangan ditokok tambah mengaitkannya dengan perkara hanya Allah sahaja mengetahui”**

Mohd Sukki Othman

